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Tove Mette Arnø Fyllingen

Fra: Kenneth Murberg <kenneth.murberg@outlook.com>
Sendt: tirsdag 28. mars 2023 00:52
Til: AL-Kommunestyre spørsmål-interpellasjonar
Emne: Spørsmål til spørretimen, KO 30.3.2023

 
Spørsmål nr. 1 
 
Innledning: 
I kommunestyret den 1.2.2023 sak 25/23 organisasjonsprosjekt Alver kommune, ble det gjort vedtak med formål: 
«Det må snarast setjast i gong eit prosjekt i heile kommuneorganisasjonen der målet er å finne ei berekraftig og 
framtidsretta drift av kommunen. Ei kontinuerleg forbetring der ein bla tar metoden LEAN i bruk skal vurderas» 
 
Sak: 
På kommunen sin hjemmeside er det lyst ut flere nye stillinger, benevnt som «nyopprettede stillinger». 
Av disse er det 7 årsverk knyttet til sjukeheimar, stilling benevnt som driftsansvarlig. 
Og det er 7 stillinger knyttet til heimeteneste, stillinger benevnt som fagansvarlig. 
 
Slik dette kan forstås, så er det allerede iverksatt ei omorganisering i kommunen, som innebærer minimum 14 nye 
årsverk. 
Det er rimelig å legge til grunn en kostnad på 1 mill. per stilling inkl. sos. Kost, og i tillegg kommer andre 
personellkostnader. 

Kommunen pådrar seg altså en kostnad som følge av en omorganisering på antagelig 15. millioner årlig. 
 
Spørsmål: 
1) Hvordan henger dette sammen med vedtaket i kommunestyret? 
2) Hvordan henger dette sammen med det som er beskrevet som en økonomisk utfordrende situasjon?  
3) Gjenspeiler dette romsligheten i alle kommunens budsjetter? 
4) Er det iverksatt andre lignende prosjekter, med tilsvarende økonomiske konsekvenser? 
 

Spørsmål 2 
Alver kommune har som kjent vært, og er i, en krevende økonomisk situasjon.  
Fra politisk side, har det vært oppfattet at det har vært krevende å finne tiltak som gir besparende effekt. 
 
Samtidig så er det også mye aktivitet i kommunen, og flere oppgaver må løses gjennom innleie av konsulenter. 
 
Det oppleves stadig at det er innleide konsulenter som må delta i politiske møter for legge frem saker og/eller svare 
på spørsmål. 
Det er registrert tilfeller hvor konsulenter sitter i flere timer og venter på å komme til, og gjerne på kveldstid. 
 
Fra oss i Høgre oppleves det underlig at kommunen ikke har, eller tar eierskap til sine egne prosjekter, men overlater 
til konsulenter å presentere og svare på spørsmål, på vegne av kommunen. 
Det fremstår i flere tilfeller som helt åpenbart at det er konsulentene som sitter med eierskap til prosjekter, og 
kommunen fremstår med manglende innsikt og oversikt. 
 
Alver kommune bidrar altså til å bygge opp kompetanse og erfaring hos konsulenter, som man siden gjør seg 
avhengig av, ved å «outsource» eierskap og kunnskap bygging rundt primær aktiviteter i kommunen. 
 
Dette utløser følgende spørsmål: 
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1) Hvor store kostnader har kommunen årlig på innleie av konsulenter? 
2) Hvordan ivaretas helheten i td. Prosjekter, når kommunen ikke har kunnskap/eierskap til innleide tjenester, 
bidrag eller delprosjekter, eller i alle fall ikke nok kunnskap til å kunne formidle informasjon rundt produkter og 
tjenester som er kjøpt? 
3) Hva tenker kommunen om at den er med på å bygge erfaringer og kunnskap hos konsulenter, gjør seg avhengig 
av dem, og samtidig ikke klarere å implementere leveransen og kunnskapen? 
 
 


